

文化遺產與人類學博士學位課程DOCTOR OF PHILOSOPHYIN CULTURAL HERITAGE AND ANTHROPOLOGY

課程概況 Overview

學制:3年

授課語言:中文/英語

Duration: 3 Years

Medium: Chinese / English

招生對象 Target

本地/內地/外地考生

Local, Chinese Mainland, Overseas Students

入學甄選 Selection

有關學術單位將擇優安排面試, 並以電郵方式通知考生具體安 排,未能參與者將視作放棄報 考論。錄取結果將於本校考生 平台公佈,並以之為准。

The academic unit concerned shall inform the shortlisted candidates of the interview arrangements via email. Any failure to attend the interview/assessment shall lead to disqualification. The admission offer will be released via MPU's Candidate Portal.

學費及其他費用 Tuition and Other Fees

本地考生 Local Students



內地考生 Chinese Mainland Students



海外考生 Overseas Students



課程目標

Objectives

本課程旨在培養對文化遺產及人類學領域具深厚的理論知識、創新思維、實踐技能優秀,並能獨立開展及運用前沿研究方法以及外文原始文獻進行研究的高級科研型人才。

This programme aims to develop advanced researchers with thorough understanding, innovative mindset and excellent practical skills in cultural heritage and anthropology. They are capable to use cutting-edge research methodologies and original literature in foreign languages to carry out high-level scientific research independently.

課程亮點

Highlights

- 依託澳門及周邊地區豐富的世界文化遺產資源,培養文化遺產與人類學科研與管理 高層次人才,助力大灣區長遠戰略規劃。
- 豐實的跨學科研究和實踐機會、多元的師資團隊以及個性化的學習模式,讓學生能夠結合文化遺產、人類學、歷史學、考古學、藝術史等多學科,從多角度深入探討文化的保存、傳承和變遷。
- 強調國際視野,鼓勵學生參與全球性的文化遺產研究,了解不同文化之間的共通點和差異。學生將有機會參與國際會議、交流項目及合作研究。
- ❹ 關注當代的文化遺產挑戰,鼓勵學生探索和應用最新的技術和方法,包括數位技術、 文化資料管理等,擴展他們的研究範疇,提高競爭力。
- Cultivating high-level professionals in cultural heritage and anthropology with the rich resources of world cultural heritage in Macao and its surrounding areas, to support the long-term strategic planning of the Greater Bay Area.
- Plenty of interdisciplinary research opportunities, diversified academic team and personalized learning approaches allow students to integrate multi-disciplines such as cultural heritage, anthropology, history, archeology and art history etc. to explore indepth preservation, transmission and change of culture from various perspectives.
- Emphasizing on international perspective and motivating students to participate in global cultural heritage research, to understand the commonalities and differences between cultures. The programme offers opportunities for participating in international conferences, exchange and collaborative research.
- Focusing on contemporary cultural heritage challenges, students are encouraged to investigate and apply the latest technologies and methodologies, including digital technology and cultural data management etc. to broaden their research horizons and enhance their competitiveness.

課程設計

Programme Structure

學科單元及畢業學分要求	Modules and Required Credits	30 學分/credits	
必修單元	選修單元	•	論文
文化遺產學	非物質文化遺產專題		
人類學	社會發展與文化遺產專題		
中西文化研究	澳門歷史與文化專題		
Compulsory modules	Electives		Thesis
Cultural Heritage Studies	Special Topics in Intangible Cultural Heritage		
Anthropology	Special Topics in Social Development and Cultural Heritage		
Sino-Western Cultural Exchange	Special Topics in History and Culture of Macao		
9 學分 / credits	3 學分 / credits	18	8 學分 / credits

課堂一般安排於星期一至五下午6時以後及星期六進行,並因應實際情況而有所調整。

Classes will be scheduled after 18:00 from Monday to Friday, and on Saturday, and might be adjusted according to the actual circumstances.

報考條件 Eligibility

有意報考人士須具備以下條件:

- 具碩士學位或同等學歷;
- •或正修讀碩士學位課程最後一年。

Applicants must satisfy one of the following requirements:

- · Holding a Master's degree or the equivalent; or
- · Currently studying in the final year of a Master's degree programme.

報名程序

Application Procedures

報考人士須於報名期內到mpu.mo/apply_pg:

- 提交入學申請:
- 2 繳交報名費(澳門元 250 元):
- 3 上載下列文件:
 - 近照:
 - •身份證明文件:
 - 學位證書 * 及成績總表 *;
 - •推薦函兩封:
 - •研究計劃書:
 - •個人簡歷;
 - 簡歷上所列的成果材料副本;
 - 語言水平測試證明(如有) 〔例如:雅思(IELTS)、 托福(TOEFL)等〕;
 - 須同時提交學士學位證書及 成績總表。

Applicants must complete the following steps at mpu.mo/apply_pg within the application period :

- Submit online application;
- 2 Settle application fee (MOP250);
- 3 Upload the following documents:
 - · Recent photo;
 - · Identification documents;
 - Certificate(s)*and academic transcript(s)*;
 - · Two reference letters;
 - · Research proposal;
 - · Curriculum vitae:
 - Copies of achievements/materials listed on the CV:
 - Evidence of language proficiency (if any)
 [e.g. Results of IELTS, or TOEFL etc.];
 - Bachelor's degree certificates and academic transcripts are also required
- * 考生如在中國內地高等院校取得學位,除提交學位證書外,尚須提交畢業證書;
 - 如為專升本學歷, 考生必須同時提交專科及本科的證書及成績總表;
 - 正修讀碩士學位課程最後一年的報考人士,須上載在學證明及載有所有已完成學科單元/科目 的成績總表,澳門理工大學應屆畢業生豁免此項。

備註: 所有提交之文件應為中、英或葡文文本, 其他語言之文件須同時附有由相關發行實體、公證署 或領事服務的官方譯本。報名程序在繳妥報名費及提交所需文件後方為有效, 報名費一經繳納 (或多繳) 不予退還或轉讓, 逾期或文件不齊者將視為放棄報考論。

- * In addition to the degree certificate, an applicant holding a degree awarded by a higher education institution in the Chinese Mainland is also required to provide the graduation certificate;
 - Applicants with a bachelor's degree top-up from higher diploma level are required to provide both the higher diploma and the degree certificate as well as their relevant academic transcript;
 - Applicants currently studying in the final year of a Master's degree programme are required to submit their most updated academic transcript and testimonial. MPU prospective graduates are not required to do so.

Remarks: All documents should be in Chinese, Portuguese or English; otherwise, an official certified translation should be provided. Applications will only be considered valid after the application fee has been settled and all required documents have been submitted, late or incomplete submission shall lead to disqualification. All fees paid are non-refundable and non-transferable.

入學規則 Admission Rules

本校研究生課程入學規則詳見mpu.mo/admission。

Please visit mpu.mo/admission for details about the Admission Rules Governing Postgraduate Programmes.

研究生獎學金 Postgraduate Scholarship

考生可申請由澳門理工大學設立的研究生獎學金,有關申請及相關支持文件須與入學申請一同提交,獎學金及相關詳情請見mpu.mo/pgscholarships。

Candidates may apply for the postgraduate scholarship established by MPU. Application for this scholarship and the relevant supporting documents should be submitted simultaneously when applying for admission. For details, please refer to mpu.mo/pgscholarships.

垂詢 Enquiries

課程 | Programme

人文及社會科學學院 Faculty of Humanities and Social Sciences

- (853) 8599 6679
- fchs@mpu.edu.mo

入學 | Admission

招生註冊處 Registry

- (853) 8599 6111 (853) 8599 6103
- admission@mpu.edu.mo

微信 Wechat Facebook





